
Obeležavanje Svetskog dana deteta u Četvrtoj gimnaziji 

Povodom obeležavanja 
Svetskog dana deteta, našu 
gimnaziju su posetili Raša 
Ristivojević, potpredsednik 
Privredne komore Srbije, u ime 
predsednika Skupštine Nebojše 
Stefanovića tu je bila 
Aleksandra ðurović, narodni 
poslanik, Danijela iz Odbora za 
prava deteta, i Svetislav Božić, 
vlasnik firme „Novatel” koja je 
našoj školi donirala 
kompjutere. Mi smo, kao 
članovi Novinarske sekcije IV 
gimnazije, imali priliku da 
razgovaramo sa njima. 

 

o Na koji  način se 

Skupština Srbije bavi pravima dece? 

Skupština Srbije ima Odbor za prava dece. Mi smo jedini u regionu koji imaju odbor za prava 
deteta, i svi slede naš primer. Naš odbor se sastoji od predsednika Skupštine, koji je po svojoj funkciji 
predsednik Odbora, svih potpredsednika, predsednika odbora za rad i socijalna pitanja, i drugih narodnih 
poslanika, ukupno dvadeset i dvoje.  Sve se odluke donose konsenzusom, i to nije političko telo. Sve 
radimo samo u interesu zaštite prava dece. 

(Aleksandra ðurović) 

o Koje su nadležnosti Odbora za prava deteta? 

U Odboru se uskañujemo sa konvencijama, dakle, usklañujemo sve zakonske propise. Imamo pet 
radnih grupa koje prate nadzor primene svih zakona koji se tiču prava deteta. Uglavnom je vezano za 
inkluziju i decu sa posebnim potrebama; kako se ona prilagoñavaju novim sredinama, što je u principu 
naše najvažnije pitanje.  

Imamo porodični zakon, u delu sa maloletnicima i delikvencijom. Mi onda zahtevamo od MUP-a i 
ostalih organa da nam daju izveštaje koliko se povećala/smanjila maloletnička delikvencija. 

(Aleksandra ðurović) 

o Kako telo kojim rukovodite obeležava Svetski dan deteta? 

Predsednik Skupštine, Nebojša Stefanović, predložio je da  pre 20. novembra  posetimo vašu 
školu  povodom Svetskog dana deteta, i da donacije budu u tom znaku. 

(Raša Ristivojević) 

Prošle godine smo , istim povodom, obišli dve škole u Novom Sadu. Posetili smo specijalnu školu 
„Milan Petrović” i „Sonja Marinković” u kojoj se školuju učenici sa invaliditetom, njih dvadeset troje. 
Sutra imamo javno slušanje, kada će kod nas u Skupštinu doći poverenica za ravnopravnost. Daće nam 
svoj specijalni izveštaj vezan za prava deteta i za osetljive grupe. 

Predsednik će uručiti povelje deci koja su bila angažovana  u vezi sa tim pitanjem. 
(Aleksandra ðurović) 

o Koju poruku je najvažnije poslati tokom ovog dana? 

 Deci je najvažnija poruka da uče, da što više uče, kako bi posle mogla da biraju posao kojim će 
da se bave. Obrazovanje je veoma važno.  

(Danijela) 



Gostima smo postavili još nekoliko pitanja. 

* Kakvi su Vaši utisci o našoj Gimnaziji? 

Raša Ristivojević (Privredna Komora Srbije):  S obzirom na to da sam više puta dolazio u vašu 
školu na roditeljske sastanke, želeo bih da odgovorim na ovo pitanje. Kada su konkretno učenici u 
pitanju, vidi se da su sve to lepo vaspitana deca. Škola je dobro zaštićena i jako kompaktna, iako 
nije velika. Kada sam upisivao sina u IV gimnaziju, imao sam samo jedan komentar: ''Škola je 
izuzetna!'' Zato, treba da uživate ovde dok još možete i da vredno učite, kako biste jednog dana 
postali ravnopravni grañani i izmenili sve što vam smeta u ovom sistemu. 

* Da li ste razmišljali o politici, kao budućem zanimanju, kada ste bili naših godina? 

Aleksandra ðurović (poslanica): Ne mogu da kažem da nikada  nisam razmišljala o tome. 
Smišljala sam šta bih ja promenila u državi da sam u mogućnosti, ali nikada nisam istinski 
verovala da ću  biti poslanica. Po profesiji sam,  zapravo,  profesorka srpskog jezika i 
književnosti. Ipak, sticajem okolnosti, svi često možemo završiti tamo gde nismo verovali da je 
moguće. Suština je u tome da učite, kako biste jednog dana mogli da birate čime ćete da se bavite. 

* Da li će biti još nekih  donacija  školama? 

Raša Ristivojević (Privredna Komora Srbije):  
Razgovarali smo o tome sa Gordanom Mihajlović,  
direktorkom IV gimnazije,  i mi ćemo se potruditi da 
obezbedimo još neke donacije školi. U privredi je sada 
stanje veoma teško i ništa ne funkcioniše baš onako kako 
bismo mi želeli. Školski odbori nemaju novca za 
investiranje u škole i obrazovanje. Ceo budžet nam je 
opterećen i nemamo sredstava da obezbedimo i uredimo 
školske ustanove onako kako bismo želeli. Trudimo se 
da pronañemo način da ih renoviramo, oplemenimo i 
omogućimo potrebnu opremu kao što su ovi kompjuteri. 
Gospodin Božić je privrednik i on već godinama unazad 
omogućava ovakve akcije. Zahvalni smo mu na tome jer 
je uvek izlazio u susret deci. 

 

Beograd, novembar 2013.     
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